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Miskolc Megyei Jogú Város 
Roma Nemzetiségi Önkormányzata 
 
408.140-8/2021. 

 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
 
Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2021. október 6. 

napján 15 óra 40 perces kezdettel tartott közmeghallgatásáról, a Polgármesteri Hivatal 
Közgyűlési Termében. 

 
Jelen van:  Lakatos Ernő elnök, Bozik János elnökhelyettes, Váradi Gábor, Váradi Béla testületi tagok 
 
Távol maradt: Oláh Gáspár képviselő 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről:  
Dr. Maksa Bence  jogi ügyintéző, a jegyző képviseletében 
Forgácsné dr. Vattay Zita  jogi ügyintéző 
Sipos Melinda    önkormányzati ügyintéző 
 
Meghívottak: A csatolt jelenléti ív alapján 
 
 
Lakatos Ernő elnök: Megállapítja, hogy a Testület 5 tagja közül 4 képviselő megjelent, a testületi ülés 
határozatképes, amelyet megnyit. Jegyzőkönyvvezetőnek felkéri Sipos Melindát, jegyzőkönyv-
hitelesítőnek Bozik Jánost. Kéri, szavazzanak arról, hogy a mai testületi ülésen – a meghívó szerint – 
közmeghallgatást tartanak. 
 

A Testület 4 igen szavazattal az ülés napirendjét a meghívóban foglaltak 
szerint állapította meg. 

 
Lakatos Ernő elnök: A közmeghallgatás megkezdése előtt szeretné, ha egyperces néma felállással 
emlékeznének meg az aradi vértanúkról. 
 

- Néma felállást követően folytatódik az ülés. - 
 
Lakatos Ernő elnök: Köszönti a Hivatal dolgozóit, képviselőtársait és kollégáit, valamint a meghívott 
vendégeket. Név szerint köszönti a szolgáltatók részéről megjelent vezetőket. 
Elmondja, hogy az elmúlt egy év sajnos a pandémiáról szólt, ami átírta világ és a város dolgait. Azokat a 
programokat, amiket szerettek volna megszervezni, nem valósulhatott meg emiatt. Kiemeli, azonban 
önkormányzatuk így is komoly munkát végzett az elmúlt egy évben. A Miskolci Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat a Miskolc, Baross Gábor 13-15. szám alatti irodájában tevékenykedik, 14 
közfoglalkoztatottal dolgoznak, akik úgy vannak összeválogatva, hogy azokról a szegregátumokból, ahol 
többségében roma lakos van, minden területről van 1-2 ember. Nekik az a feladatuk, hogy az ottani 
emberekkel tartsák a kapcsolatot, így önkormányzatuk első kézből értesül a problémáikról, felvetéseikről, 
a megbeszélést követően pedig az önkormányzat megteszi szükséges lépéseket. A 14 közfoglalkoztatott 
körülbelül 1,5 éve az egészségüket nem kímélve, a pandémia ideje alatt is napi 700 adat ételt osztott ki a 
területeken minden nap. Tették ezt hétfőtől péntekig, saját autóval.  
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2020. október 14-én drog prevenciós tanácskozás volt a Vasgyári Közösségi Házban. A drog Miskolcon 
az egyik legnagyobb problémát jelenti. Önkormányzatuk folyamatosan próbál tenni a megelőzés 
érdekében, kint a telepeken, megbeszéléseken. Úgy véli, hogy ahol ez felüti a fejét, oda ki kellene települni, 
találni egy olyan helyet, ahol hozzáértő személyek napi szinten tudnának megfelelő ellátást biztosítani. Ha 
közel lennének a gócponthoz, akkor könnyebben tudnák kezelni. Ezt több helyen megemlítették, 
mindenki egyetértett ezzel, de nagy előrelépés nem született a témában. Hangsúlyozza, egyre több roma 
fiatal esik a drog áldozatául. Eddig elenyésző volt az arány, ami mára megváltozott. A területeken az 
emberek panaszkodnak, hogy este nem mernek kimenni, mert félnek a drogosoktól. Hangsúlyozza, a 
helyszínen, elsőkézből kellene kezelni ezeket a problémákat. 
2020 októberében nagy megtiszteltetés érte önkormányzatukat. Paul Fox, brit nagykövet úr meglátogatta 
a Roma Nemzetiségi Önkormányzatot az irodájukban. Érdeklődött a helyi és a megyei romaságról, milyen 
a viszonyuk a városi önkormányzattal, hogyan tudnak együtt dolgozni, milyen problémáik vannak. 
Elmondja, hogy Angliában sok honfitársuk él, a Brexit sok problémát vetett fel. Pozitív visszajelzéseket 
kaptak a Nagykövet Úrtól, nagyon hasznos beszélgetés volt, kaptak válaszokat kérdéseikre.  
2020. november 3-án megemlékeztek a roma emberek sérelmére elkövetett gyilkosságsorozatra. Fontos 
számukra, hogy emlékezzenek és emlékeztessenek mindenkit arra, hogy még egyszer ilyen ne 
történhessen meg, hogy embereknek azért kelljen meghalni, mert cigánynak születtek. Elmondja, hogy az 
utóbbi időben, amióta a multik megtelepedtek Miskolcon, a romák el tudnak helyezkedni, nem 
közmunkából tudnak csak megélni. Azóta úgy véli, megszűntek, de legalábbis csillapodtak a velük 
kapcsolatos sztereotípiák, mint például a bűnelkövetés vonatkozásában. Már olyan munkahelyük van, 
ahol olyan béreket kapnak, amiből meg tudnak élni. Hangsúlyozza, ha egy roma megkapja a munkájáért 
a normális bért, meg is dolgozik érte. Ezt látják most, egyre kevesebb embert látnak a Városgazdánál, 
mert a romák elmentek értékteremtő munkahelyekre. Ez nagyon nagy öröm számukra, mert 
önkormányzatuk is kivette a részét ebben. 
2020. december 1-jétől ismét elkezdték az ételosztást. A részleteket majd Váradi Gábor képviselőtársa 
kifejti. Az elmúlt egy évben az egyik legnagyobb feladatuk volt.  
2021. április 8-án volt a Roma Kultúra Világnapja. A pandémia miatt ez esetben is másképp kellett 
szervezniük a már megszokott rendezvényt. Irodájukban szerveztek megemlékezést, roma színészeket 
hívtak meg, akik verseket szavaltak, kerekasztal beszélgetés volt. Irodájukban van egy „Híres emberek 
fala”, ahol a világ minden tájáról roma származású hírességnek ott van a fotója. Sokan, akik ezt látják, 
megdöbbennek, hogy milyen híres emberek is roma származásúak.  
2021 májusában a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kórháztól kaptak tisztítószereket, fertőtlenítőket, 
2500 szatyorral osztottak ki az Önkormányzattal közösen a roma telepeken. Utólag is köszöni az 
Önkormányzatnak a segítséget. Elmondja, hogy 2-3 hetes munkájukba tellett, mire kiosztották. 
2021. július 17-én a Csorba tónál Nemzetiségi Horgászversenyre került sor idén már a 7. alkalommal. A 
főszervezőjének, a Bolgár Nemzetiségi Önkormányzat elnökének, Valcsev Úrnak ezúton is gratulál. 
Nagyon jó rendezvény volt, a 9 miskolci nemzetiségi önkormányzatból 7 képviseltette magát. Így közösen 
keveset találkoznak, azonban nagyon sok a közös megbeszélnivaló, és ez nagyon jó alkalom volt minderre, 
még jobban összekovácsolta a társaságot. A Roma Önkormányzat volt az ételért a felelős, és mindenki 
nagyon meg volt vele elégedve, Badány alpolgármester úrtól kezdve minden résztvevő pozitívan jelzett 
vissza.  
2021. július 24-én az Országos Roma Önkormányzat Foci-Olimpiát hirdetett az országban, melynek 
helyszínéül Miskolcot jelölte meg. Ennek önkormányzatuk nagyon örült. Elmondja, hogy Váradi Gábor 
képviselőtársuk az Országos Roma Önkormányzat képviselője is, és a főszervező is ő volt. 
2021. július 26-31. között Bogácson üdültettek halmozottan hátrányos helyzetű 40 gyereket, 10 fős 
kisegítővel. A Bogácsi Strand elkerített részén, a Jurta Üdülőközpontban volt, ahol nagyon jól érezték 
magukat a gyerekek. Támogatójuk, a Fókusz Iskola is eljött foglalkozásokat tartani, megismerkedhettek 
zenei hangszerekkel egészen a XV. századtól napjainkig. Kézműves foglalkozások, drogprevenciós, 
valamint a roma kultúrával kapcsolatos előadások is voltak. Elmondja, hogy nagyon sokat kellett 
kalapolniuk, hogy ezt a tábort meg tudják idén szervezni. Önkormányzatuk nem ismer akadályt, addig 
mennek, amíg össze nem jön a szükséges összeg. Költségvetésük sajnos minimális, és abból kell mindent 
megoldani.  
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Augusztus 2. a Roma Holokauszt napja, idén volt 77. éve, hogy 1944-ben, Auschwitzban egy éjszaka alatt 
3 ezer romát gyilkoltak meg. Borsod megyében nem volt olyan hely, ahol ezen a napon kegyeletüket le 
tudták volna róni. Az Episztémé Egyesült felvállalta ezt, és ugyan nehezen indult, találtak támogatókat. 
A Mindszenti templom plébánosa, Juhász Ferenc rengeteget segített a megvalósításban, ahogy Kosztics 
tanár úr az egyetemről, aki nagyon felkarolta ezt. Megemlíti Gulyás Klára antropológust, aki élen vitte, 
harcolt a létrejöttéért. A Nemzeti Múzeum mögött a Kálvária térnél lett felállítva a Holokauszt emlékmű 
augusztus 1-jén. Megjegyzi, a Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat pénzügyileg is hozzájárult a 
megvalósításhoz, és elmondható, hogy le tudják már méltó módon róni a kegyeletüket a borsod megyeiek 
is az auschwitzi áldozatokért. 
Volt még egy látogatócsoport, egy nemzetközi egyetemi csoport, körülbelül 8 országból tevődtek össze, 
akik kíváncsiak voltak a romaság helyzetére Miskolcon, hogyan élnek. Hallottak róla, hogy 
Magyarországon milyen a romák megítélése, és ezzel kapcsolatban érdeklődtek. Megtekintették az 
újonnan felállított Holokauszt emlékművet, ellátogattak irodájukba, melynek oldalán egy emléktábla 
került felhelyezésre a roma gyilkosságsorozat áldozatainak emlékére, ahol minden évben koszorúznak. 
Nagyon bensőséges beszélgetés tudott kialakulni közöttük. Jól esett számukra, hogy elismerték 
munkájukat. Kiemeli, meg tudták mutatni, hogy köztük is vannak tanult emberek. Az egészségügyi 
szakközépiskola angol tanárának unokatestvére, egy cigány lány, aki segített a tolmácsolásban, és távozását 
követően már nem is sikerült úgy a társalgás.  
Nemrég került sor még a máriapócsi zarándoklatra, amit lehetőség szerint minden évben megszerveznek. 
2021. szeptember 19-én a Szent Kereszt felmagasztalásának vasárnapján szervezték meg a hagyományos 
roma búcsút Máriapócsra, 3 busszal, 150 ember részvételével. Elmondja, akár 5 busszal is tudtak volna 
menni. A roma emberek mélyen hívők, meg tesznek, amit lehet, hogy eljuthassanak oda, ahova 
szeretnének. Jó alkalom volt ez is arra, hogy azokkal az emberekkel, akikkel hétköznapokban keveset 
találkoznak, egy egész napot tölthettek.  
Köszönetét fejezi ki képviselőtársainak, segítőiknek, hogy kivették részüket az önkormányzat 
munkájából, ehhez is hozzájárulnak sikeres működésükhöz.  
Beszámolóját egy Gandhi idézettel zárja. „Önmagunk megtalálásának a legjobb módja, ha elveszünk 
mások szolgálatában.” 
Felkéri Váradi Gábort, hogy mondja el a beszámolóját. 
 
Váradi Gábor: Elmondja, azért fontos, hogy beszámoljanak tevékenységükről, mert nagyon kevés 
lehetőség van arra, hogy tájékoztassák a lakosságot, illetve a városvezetőket, halljanak programjaikról. Az 
elmúlt egy évben több alkalommal próbálkoztak a Miskolci Naplónál, miskolci folyóiratnál, hogy 
valamilyen módon felületet kapjanak, de eddig nem sikerült, nem tudják az okát. Lehet, hogy hosszúra 
sikerülnek ezek a beszámolók, de nincs más fórumuk, ahol ezt el tudják mondani.  
Az ételosztásuk 2020 márciusában kezdődött, amikor a pandémia I. hulláma felütötte a fejét. Akkor sokat 
gondolkodtak azon, hogyan tudnának segíteni a lakosságnak annak érdekében, hogy ételhez és valamilyen 
fajta ellátáshoz jussanak. Sikerült az Élim Szolgáltatóval felvenni a kapcsolatot, akik örültek annak, hogy 
szeretnének mindebbe bekapcsolódni. A Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat, illetve az „Egy 
Mindenkiért – Mindenki Egyért” A Hátrányok Ellen Országos Egyesület felvette a kapcsolatot, kötöttek 
a szervezettel megállapodást. 2020. március-július között, összesen 16 héten keresztül 44 ezer adag ételt 
osztottak ki. Novemberben jött a következő hullám, újra lezárták az országot, így újra azon kellett 
gondolkodniuk, hogyan tudnak segíteni. Annyival volt könnyebb a helyzetük, hogy már volt egy meglévő 
kapcsolatuk a szolgáltatóval, melyet frissítettek, és ez a munka 2020. november óta folyamatosan zajlik. 
Egyetlen hetet, a táborban töltöttet hagytak ki. Ha az egész időszakot nézik, 66. hete osztják az ételt, és 
220 ezer ételnél járnak, melyek óriási számok. A városvezetés mégis megfeledkezik ennek kapcsán arról, 
hogy valamilyen módon tudomást szerezzenek erről. Segítőik a pandémia idején is, testi épségüket nem 
kímélve kimentek az emberekhez, és kivitték az ételt. Az ételosztás úgy zajlott, hogy bementek a 
Népkonyhára, ahol a saját műanyag edénybe beletették az ételt, melyet kivittek a lakosokhoz, és 
beleöntötték a tányérjaikba, dobozaikba, így az önkormányzat edénye és az övék nem találkozik, csak 
addig, amíg átöntötték az ételt. A műanyag dobozt visszaviszik a Népkonyhára és elmossák, fertőtlenítik, 
és reggel kezdődik minden előröl. Eddig ezt a Vasgyári Közösségi Házban tették. Ismét köszönetét fejezi 
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ki kollégáinak, akik mindebben részt vettek, akár mosogatóként, osztóként, sofőrként, hogy ebben a 
hihetetlen nehéz helyzetben is vállalják, vállalták mindezt. Elmondja, mielőtt ebbe belevágtak, 
megkérdezték kollégáikat, hogy vállalnak-e ebben önkéntességet, meg volt beszélve, hogyha ezt valaki 
nem akarja csinálni, az sem baj, de senki nem mondott nemet. Nagy lelkesedéssel és elhivatottsággal végzi 
mindenki a feladatát, amiért hálás köszönetét fejezi ki.  
Beszélni kíván még az Országos Roma Sportközpont által rendezett Labdarúgó foci kupáról. A miskolci 
csapat nyerte a bajnokságot, 32 csapat, 9 megyéből volt jelen. Az Országos Roma Sportközpont első ilyen 
nagy rendezvénye. A Sportközpont vezetője ő, és két oka volt, hogy Miskolcra hozták a versenyt. Egyik, 
hogy neki könnyebb volt logisztikailag, a másik, hogy Borsod, illetve Szabolcs megyében élnek a 
legtöbben romák. Fontos, hogy sport szempontjából ez a terület meg tudjon jelenni, így ez is indokul 
szolgált, hogy Miskolcra jött a bajnokság. Nagy öröm számára, hogy a Miskolci Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat focicsapata ilyen sikereket ért el. Hétről hétre az I. osztályos városi bajnokságban 5. 
helyezés körül van, de még akár dobogóra is kerülhetnek, ami történelmi esemény lenne.  
A Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Központi Kórház és Egyetemi Oktatókórház főigazgatójának, dr. 
Révész Jánosnak, illetve Lakatos Attila borsodi vajdának szeretné külön megköszönni a támogatást. 
Fertőtlenítőszerekkel, hipóval, és egyéb más eszközökkel segítették azt, hogy a lakosság részére ezt ki 
tudják osztani, óriási segítség volt. Köszönetét fejezi ki továbbá az Országos Roma Önkormányzatnak, 
amely a maszkokat, kesztyűket biztosította, melyeket az ételosztásnál használnak. Ez túl az egyéb 
eszközökkel is segítettek, amivel fertőtleníteni tudják az edényeket.  
Kéri az itt megjelent vezetőktől, hogy vigyék tovább jó hírüket, mert fontosnak tartják, hogy tudják, 
milyen tevékenységet folytat önkormányzatuk, hogy a városban milyen komoly feladatot látnak el ahhoz 
képest, mint amennyi felületet kapnak hozzá.  
 
Lakatos Ernő elnök: Megköszöni a tájékoztatást.  
Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek észrevétele, esetleg kérdése a jelenlévő szolgáltatók 
vezetőihez. Megállapítja, hogy eddig nincs. Elmondja, hogy elektronikusan, e-mailen és Facebook útján 
sok kérdés érkezett, melynek többsége a városvezetéshez szól. Feltételezi, hogy ez levelezés útján kerül 
megválaszolásra.  
 
Forgácsné dr. Vattay Zita: Elektronikusan kellene ezeket megküldeni a Hivatal részére.  
 
Lakatos Ernő elnök: Köszöni a tájékoztatást, így járnak el.  
Lakossági bejelentés érkezett feléjük, hogy Lyukó-völgy a népvándorlás célpontjává vált. A város által 
felszámolt telepek kapcsán is nagyon sok család költözött Lyukóba. Kérdés, hogy mi a terve a 
városvezetésnek Lyukóval, van-e egyáltalán, amennyiben igen, jó lenne, ha ezt az ott élőkkel is tudatnák.  
A MIVÍZ felé érkezett lakossági bejelentés, miszerint Lyukó perecesi oldalán a vízellátást egy egyesület 
biztosítja, melynek vezetője megszabja, hogy ki csatlakozhat a kútra és ki nem. A leírás alapján szimpátia 
szerint születik a döntés, hogy ki igen és ki nem. A levélíró kérdezi, hogy ezt meddig tűri a városvezetés, 
illetve a város segítségét kérik.  
 
Vojtilla László: Ismeri konkrétan a problémát. Egy természetes személlyel kötöttek szerződést, aki 
vállalta, hogy begyűjti a pénzt és fizeti, és adósságot is törleszti, ami nagyon kis százalékban valósult meg, 
emiatt felbontották vele a szerződést. Ugyanarra a vízbetáplálási pontra két szervezet kezdett el 
szervezkedni, hogy begyűjti az összeget. Az egyik már bejegyeztette magát, a másiknak folyamatban van 
az eljárás, viszont az kb. háromszor annyi aláírást gyűjtött be a csatlakozás szempontjából, mint az első. 
Tehát részben már megoldódott a probléma, az a bizonyos magánszemély már nem tevékenykedhet azon 
a környéken.  
 
Lakatos Ernő elnök: Ennek a hírnek nagyon örül, mert valóban a működtető személlyel volt a probléma. 
Emiatt nagyon sokan megkeresték őket is.  
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Váradi Gábor: Lyukóban valóban nagy problémát jelent a vízellátás. Amennyiben ott még nem sikerült 
megállapodni, az azt jelenti, hogy ott még nincs is szolgáltatás? 
 
Vojtilla László: Jelenleg vízadagoló berendezés van a kútban, egy ideig megy a víz, aztán pedig lezárja. 
Mindig kérték az időpont változását, most emlékei szerint két órát megy, a reggeli órákban van víz, utána 
pedig nincs. Ezzel áthidalják azt, hogy a minimális vízmennyiséghez, a legalább 20 literhez hozzá jusson 
mindenki. Igazából azonban megoldatlan a probléma, a jogi alapokat kell rendezni, hogy meg tudjanak 
valakivel állapodni. Elmondja, hogy van olyan is, hogy sokmilliós tartozást halmozott fel egy-egy ilyen 
kertszövetkezet, mint például a Kékacél. 
 
Váradi Gábor: Arról nincs elképzelés, hogy a következő időszakban a közkutak kihelyezését sűrűbbé 
kellene tenni. 
 
Vojtilla László: A közkutat, amíg a víziközmű hálózat van, addig tudják tenni. Van egy ilyen elképzelés, 
azonban ennek is van egy procedúrája, engedélyezési folyamata. A kertszövetkezet belsejébe, ahol csak a 
kertszövetkezeti tagokat ellátó magánvezeték van, arra nem tudnak szerelni közkifolyót. Más területeken, 
pontosan ilyen alapon, már szereltek fel közkifolyókat.  
 
Lakatos Ernő elnök: A közkifolyók kapcsán tárgyalt már. A lyukói területi önkormányzati képviselő azt 
mondta, hogy megad hozzá minden anyagi segítséget, hogy közkutat letegyen. Elmondja, van olyan hely, 
ahol 2 km-ről hordják vödrökkel a vizet. Elmondása alapján először az Önkormányzatnak kell engedélyt 
adni arra, hogy letegyenek oda egy közkutat, mert vízvételi lehetőség állítólag volna.  
 
Vojtilla László: A közkúthoz kell egy vezeték. Az, hogy a kertszövetkezet hálózatán egy közkút menjen, 
ez egy új ötlet, ezt végig kell beszélni, de annak is mérőóra kell, azt is valakinek fizetnie kell. 
 
Lakatos Ernő elnök: Feltételezi, azért van az, hogy az Önkormányzatnak erre engedélyt kell adni, hogy 
valahogy ennek a vízdíja be legyen szedve. Úgy nem lehet, hogy csak úgy magától szedje a vizet.  
 
Vojtilla László: A probléma az, hogy van egy szolgáltatási pont, aztán a kertművelőknek, 
kertszövetkezeteknek, egyesületeknek – sok neve van – saját hálózata, és arra rátennének egy közkutat. 
Ha nincs közvetlen összeköttetés, és bármi miatt szünetel a kertszövetkezeti hálózaton a vízvezeték, 
akkor hiába nyomkodják a közkutat, nem fog működni. Tehát, ha egy ilyen helyre egy közkutat, mint 
műszaki szerelvényt feltesznek, az nem igazi közkút lesz, hanem a kertszövetkezetnek egy vízvételi helye.  
 
Lakatos Ernő elnök: Köszöni a tájékoztatást, érti a helyzetet.  
 
Váradi Gábor: Az előbb említésre került, hogy 20 liter vizet lehet vételezni, ez teljesen független attól, 
hogy hány fő van egy családban? 
 
Vojtilla László: Nem, fejenként 20 liter víz hozzájutásának a lehetőségét kell biztosítani. Ez a kétórás 
nyitvatartás bőségesen tudja biztosítani azt, hogy ahányan ott vannak, azt megszorozva 20 literrel, az a 
víz átmegy minden ilyen esetben, sokkal több is.  
 
Váradi Gábor: A veszélyhelyzet kapcsán ez egy kicsit nehéz helyzet. Fontos lenne, hogy amíg ez a 
veszélyhelyzet tart, addig ennek az időintervallumnak a kitolása érdemes lenne, például, hogy az esti 
időszakban valahogy megnyitni lenne szükséges. 
 
Vojtilla László: Az időszak megállapítása kompromisszumos, volt, hogy estét, volt, hogy éjszakát kértek, 
most a reggelt inkább. Ezt nem ők határozzák meg egyoldalúan, hogy mikor történjen, de két óra 
hosszánál többet nem volna igazságos, mert akkor a jogszerű irányba nem ösztönözne, hogy 
szervezkedjenek, alakítsanak szövetkezetet …. 
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Lakatos Ernő elnök: Amikor a pandémia nagyon erős volt, akkor volt egy egyezség az Önkormányzat, 
a MIVÍZ és közöttük, hogy ezeket az 1000 literes ballonokat hordták ki, és minden nap hordták bele a 
vizet. Kérdése, hogy ilyenre most nincs lehetőség, ott, ahol ez a helyzet állt elő. 
 
Vojtilla László: Erre is van lehetőség, de a MIVÍZ saját költségén nem tudja megcsinálni. Az anyagi 
lehetőségeik végképp nem tesznek lehetővé ilyen jótékonykodást. Amennyiben ezt valaki megrendeli, és 
kifizeti a költségét, akkor meg tudják csinálni. 
 
Lakatos Ernő elnök: Köszöni a tájékoztatást. 
 
Károly Róbertné: Elmondja, ez nem megoldás. Az a víz nagyon kevés, amit kapnak, mert abból főznek, 
mosnak, isznak és elfogy. Két buszmegállónyira van csak víz legközelebb, onnan is csak kannával lehet 
hordani. Ez nem megoldás. Miért nem lehet azt megcsinálni, hogy rövidebb távolságokon belül is legyen 
egy közkút. Meg lehetne állapítani, hogy családonként fizessenek egy fix összegű vízdíjat, és meg lenne 
oldva. 
 
Vojtilla László: Az ott élő közösségnek kell tudni ezeket a problémákat rendezni. Ezt a szolgáltatótól 
nem lehet elvárni. Nincs olyan cső, ami a szolgáltató működtetésében lenne, így ez olyan, mintha a puszta 
közepébe beásnának egy közkutat, és nincs benne víz, mert nincs megtáplálása.  
 
Károly Róbertné: Ezt mind megérti, de ezt hogy lehet mondani egy szegény családnak. Egy vízbekötés 
nem olcsóság, honnan vegyenek 400 ezer forintot, hogy bekötessék a vizet a családi házba. Nem tudják, 
mert nincs annyi, örülnek, ha megélnek. Az viszont nem állapot, hogy két megállónyira le kell menni 
vízért, kannával. Közkutakat kellene valahova csináltatni, és megegyezni, hogy családonként mennyit 
fizessenek, ha 10 ezret, akkor annyit, de legalább lenne víz. Víz nélkül nem tudnak tisztálkodni, mosni, 
főzni, főleg most a járvány idején lenne fontos. 
 
Lakatos Ernő elnök: Teljesen jogos, és értik a kérdést, de tovább kell haladni. Ezzel a témával 
önkormányzatuk megkeresi a városvezetést, és próbál lépni. Folyamatosak a jelzések a témában, tudják, 
hogy vannak olyan gyerekek, akik a vízhiány miatt nem tudnak úgy megjelenni az iskolában, ahogy kellene. 
Nem lehet mindenben a szülőket hibáztatni, mert az, hogy ilyen messziről kell hordani a vizet, az nem 
megoldás. Tisztában van azzal is, hogy nem a vízműnél lesz csak a megoldás kulcsa, sokkal összetettebb 
a megoldás, ez nyilvánvaló. Hangsúlyozza, felveszik a városvezetéssel a kapcsolatot.  
Következő téma a közlekedési vállalatot érinti. Néhány hónappal ezelőtt elég problémás volt a közlekedés 
Lyukóból, folyamatosak voltak a problémák, hatalmas volt a tömeg. Állítólag nem csuklós, hanem csak a 
rövid buszokat indított a vállalat. Akkoriban is már az elején jelezte a városvezetésnek, hogyha már ilyen 
helyzetben van a városi közlekedés, mint amit mindenki tud, egyetértenek a szorításokkal. Akkor is 
javasolta, hogy csuklós buszos járatokat tegyenek, mert sokan közlekednek. Megjegyzi, sok probléma 
megoldódott azóta. Egy másik felvetés, amire várná a választ a vállalattól. Reggel 6-8 óra között, iskola 
kezdéskor normális időként járnak a buszok, ahogy délután is, abban az idősávban, amikor vége az 
iskolának. Azonban napközben óránkénti járatok vannak. A hideg időben egy órát állni a megállóban, az 
nagyon kemény. Ezzel kapcsolatban tudnak-e valamit mondani? 
 
Demeter Péter: A pandémia mindenkit érintett a cégek közül is, az egyik legsúlyosabban az MVK Zrt.-
t. Az önkormányzat szolgáltatásai közül az MVK Zrt. szolgáltatása a legdrágább. Az Önkormányzat 
folyamatosan küzd azzal, hogy milyen finanszírozásban tudja a számlát kifizetni. Az elmúlt pár évben 
közel 5 milliárd forint tartozás volt, a pandémia pedig csak rontott a helyzeten. Annyira nem tudtak 
csökkenteni szolgáltatást, mint amennyire a karantén, az iskolák bezárása, a távoktatás és távmunka 
indokolta volna, a kormánydöntések kapcsán annyival kevesebb utas jött a közösségi közlekedésbe, illetve 
ingyenes parkolás is volt. Ez elősegítette az autókkal közlekedés előnyben részesítését. A kieső árbevételek 
és állami támogatások minden évben /2020., 2021./ kicsit több mint 1-1 milliárd forintnyi fedezetlen 
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tételt hozott. Úgy döntött a megrendelő, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, hogy csökkentsék 
a teljesítményt. A csúcsidőszakból, amikor iskolába és dolgozni mennek az emberek, az látszik is, hogy 
ott nyilvánvalóan az utazási igényeknek megfelelő járatsűrűséggel közlekednek, de ahonnan tudtak 
elvettek, a nagyon késői és nagyon korai járatokat, valamint a két csúcsidő közötti időszakokban. 
Hangsúlyozza, nemcsak a 16-os vonalán, máshol is órás közlekedés van. Ezeket a teljesítményeket ebből 
az időszakból tudták elvenni. Az iskolás járatokat kb. 1,5 évvel ezelőttől közvetlen járatként közlekedtetik, 
tehát nem kell átszállni az Újgyőri főtéren. Amikor szóló autóbuszokat láthattak az utasok, az 
forgalomszervezési intézkedésekből adódott, ilyenkor előfordulhat, hogy szóló buszokat küldenek. 
Hangsúlyozza, a 16-os vonalán kizárólag csuklós autóbuszok közlekednek, csúcsidőben pedig különösen. 
Megerősíti, hogy a késő esti, illetve a két csúcsidőszak közötti időszakban Miskolc teljes közlekedésén 
visszább lettek véve a teljesítmények, sok esetben órás közlekedés van. Sajnálatos módon ez sem fedezi 
azt a költséget, ami felmerül egy ilyen szolgáltatásnál. Nő a gáz és a gázolaj ára, és januártól ez lesz a 
villamos energiával is. A városvezetéssel az a feladatuk, hogy működőképesen tartsák a közösségi 
közlekedést. Amennyiben nem történt volna meg ez a teljesítménycsökkenés, költségcsökkentés, akkor 
körülbelül május-június körül bezárták volna az MVK Zrt.-t és egyetlen egy járat sem lenne, mert nem 
tudták volna fizetni a gázolajat, a béreket. Olyan költségszintre kellett beállniuk, amit az Önkormányzat 
tud havonta finanszírozni. Dolgozik azon az Önkormányzat, a Holding és az MVK is, hogy azokat a 
korábbi állami forrásokat, amiket kifizettek, nemcsak Miskolcnak, másoknak is, ezek kerüljenek vissza, 
mert óriási érvágást jelentettek, főleg az energiaárak emelése mellett. A jövő évben ehhez hozzájön a 
minimálbér emelés, ami egyoldalról nagyon jó, de ez a tétel is félmilliárd költség számukra, amit valamiből 
ki kell fizetni. A jegyárbevétel nem fog nőni, nem is lehet ilyen mértékben növelni, ezt nem tudják 
ráhárítani az utasokra, más módon kell forrást szerezni. Ennek az egyik ilyen lehetősége, ha visszaállnának 
azok a régebbi támogatások, amik korábban megvoltak. Jelenleg – sajnálatos módon – a kieső, 
csúcsidőszakon kívüli időszakban sem a 16-oson, sem máshol nem tudnak nagyobb szolgáltatást nyújtani, 
mert nem tudja kifizetni az Önkormányzat.  
 
Károly Róbertné: Megértik az elhangzottakat, hogy a csúcsidőn kívül csak óránkénti járatra van 
lehetőség. Azt azonban meg lehetne oldani, hogy az Újgyőri piacnál is megálljon a busz, mint a perecesi 
busz, mert így sokszor nem érik el. Jönnek a munkából, örülnek, ha be tudnak vásárolni, hogy elérjék 
hazafelé is, a családosok gyerekekkel mennének iskolából, munkából, de még egy járatot ki kell hagyni, 
hogy haza tudjanak érni. Sok a drogos, félnek a családok, féltik a gyerekeiket. Ha már megveszik a bérletet, 
akkor jó lenne, ha el is lehetne érni a buszt, hogy álljon meg most is azokon a helyeken, ahol korábban. 
Ez nagy segítség volna. Megjegyzi, a sofőrök is épphogy kinyitják az ajtót, már zárják is, szerinte ilyet se 
lehet csinálni. Természetesen, akinek nincs jegye, azt ne engedje, de van, hogy ki se nyitja. Hangsúlyozza, 
megértik, hogy a vírus miatt sincs könnyű helyzetben a cég, de legalább ezt a plusz – korábbi –  
megállóhelyeket tegyék vissza.  
 
Demeter Péter: A közösségi közlekedésben minden utas igényét próbálják figyelembe venni. Van, aki 
azt kéri, hogy a menetidő tartása miatt ne álljanak meg olyan sűrűn, van, aki azt kéri, hogy minden egyes 
megállóban álljanak meg. Az Újgyőri főtéren fel lehet szállni az autóbuszra, ott tudnak csatlakozásokat 
biztosítani. Az a baj, hogy egy útszéli megállóban történő csatlakozás biztosítását nehéz megoldani, hogy 
pont akkor érkezzen oda a másik busz is, a villamos is. Ráadásul balesetveszélyes is, amikor ott össze 
vissza szaladgál mindenki, voltak is balesetek. Ennek okán voltak, akik azt kérték, hogy a pályaudvaron 
legyen ez kezelve, azért módosították így a menetrendet. Egy pályaudvaron sokkal biztonságosabban és 
kulturáltabb módon lehet átszállni, várakozni. Amennyiben a busz vagy járművezetővel ilyen jellegű 
probléma merül fel, mint amit említett, akkor ezt jelezi szükséges, rendszámmal, időponttal. Kivizsgálják 
és felelősségre vonják az autóbusz vezetőt, amennyiben ilyen dolog történt.  
 
 
Lakatos Ernő elnök: Megköszöni a részletes választ.  
Következőekben a rendőrséget érintően szólna néhány szót, de előtte szeretne Miskolczi István alezredes 
úrnak, a Miskolci Rendőrkapitányság új vezetőjének ezúton is gratulálni. 
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E-mailen érkezett lakossági bejelentés, miszerint egy biciklizőt több alkalommal megállítja a rendőr. 
Hangsúlyozza, a kerékpáron minden rendben van. Amikor mellette egy nem cigány is közlekedett, a 
másikat nem állította meg a rendőr, csak őt. Kérdés, hogy miért alkalmaznak kettősmércét a rendőrök. 
 
Miskolczi István: Mivel konkrét esetről van szó, akkor tudná kivizsgáltatni, ha a bejelentő ezt hozzájuk 
panaszként eljuttatja. Amennyiben ilyen panasz érkezik hozzájuk, akár személyesen, akár bármilyen 
formában, azt kivizsgálják. Hangsúlyozza, nem lehet és nem is tűrnek el ilyenfajta megkülönböztetést. 
Elhangzott már kérdésként korábban, hogy a roma bűncselekményi vagy szabálysértési elkövetők 
kevesebben vannak-e. Elmondja, hogy nem vezetnek ilyen nyilvántartást, nem is vezethetnek, semmilyen 
kisebbségről, maximum azt tudják megkülönböztetni, hogyha valaki külföldi. Arra kér mindenkit, hogyha 
bármilyen rendőri intézkedéssel szemben van panaszuk, azt jelentsék be, és az mindenféleképpen 
kivizsgálásra kerül. Nem lehet semmilyen szegregáció, semmilyen hátrányos megkülönböztetése a roma 
származású embereknek.  
 
Lakatos Ernő elnök: Megköszöni a választ.  
Sajnos sok olyan esettel találkozni, hogy incidensek érik a romákat, és hangsúlyozza, nem rendőrökről, 
hanem civilekről beszél. Kiemeli a közlekedés alkalmával buszon, villamoson ért atrocitásokat, amikor a 
származásukra tesznek nem túl szép megjegyzéseket. Vannak személyes tapasztalatai is, igyekszik és 
sikerül is higgadtan kezelnie az ilyen helyzeteket, de nem mindenkinek sikerül.  
Szeretnek Rendőrkapitány Úrral egy megbeszélést kezdeményezni, hogyha mód van rá, egyeztessenek 
időpontot.  
 
Miskolczi István: Természetesen, megadja az elérhetőségét, és áll rendelkezésre.  
A származásra utaló negatív megnyilvánulás kapcsán elmondja, hogy ez egy nagyon komoly dolog. Adott 
esetben, aki ilyen jellegű cselekményt követ el – mérlegelés és szituáció kérdése is – bűncselekményt követ 
el, amit a Büntető Törvénykönyv szankcionál. Nem fognak mellette elmenni, ha ilyen történik, és 
bejelentés érkezik erről. 
 
Váradi Gábor: Szóba került a mai nap a drog. Ezzel kapcsolatos kérdése, hogy mi a protokoll azokkal a 
fiatalokkal, akik drogosok? Nagyon sok drogost látnak a város különböző pontjain, nemcsak cigány 
származású személyt. Kérdése, hogy mi a protokoll, beviszi a rendőrség őket, és valamikor kiengedi? Volt 
olyan eset, hogy ott állt egy drogos mellett, mentőt hívott, az nem jött ki, a rendőrség elment mellettük. 
Az út szélén feküdt az illető, és nem tudja, hogy lehetett volna még eljárni.  
 
Miskolczi István: Sajnos van ilyen jellegű jelenség, a különböző hírportálokon is megjelennek ilyen 
felvételek. Ketté kell bontani azt, hogy valaki kábítószer fogyasztó, illetőleg kábítószer terjesztő. Ha ilyen 
jellegű eseményt észlelnek és öntudatlan ember van az úton, akkor nekik természetesen intézkedni kell. 
Az elsődleges intézkedés az, hogy biztonságba kell helyezni. Biztonsági intézkedésként az Országos 
Mentőszolgálattal elszállíttatják az érintettet. A rendőr sem mehet el amellett, hogy ha egy magatehetetlen 
ember fekszik az úton. Hozzáteszi, ez egy olyan probléma, ami rettentően leterheli a mentőszolgálatot is. 
Természetesen nem menti fel, és nem is ítéli el azokat az embereket, akik ilyen állapotba kerülnek. 
Feltétlenül szeretné még elmondani a drogproblémával kapcsolatban, hogy sajnos eljutottak egy olyan 
szintre, hogy szinte fillérekért meg lehet venni ezeket az újgenerációs drogokat, olcsóbb, mint az alkohol, 
és élnek is vele a fiatalok. Hangsúlyozza, rendkívül káros és roncsoló hatása van. Hozzáteszi, szeptember 
1-jével új főkapitánya van a megyének, dr. Kiss Attila vezérőrnagy úr személyében. Megbízatásakor is fő 
feladatként határozta meg azt, hogy nulla toleranciát hirdet a droggal kapcsolatban, és elvárja a minél 
szakszerűbb, minél nagyobb léptékű fellépést. Megígéri ezen a fórumon is, hogy a Miskolci 
Rendőrkapitányság bűnügyi, illetve közrendvédelmi állománya is ezt megteszi, ezért szervezeti, szerkezeti 
átalakítást is eszközölnek. Elmondja, hogy eddig is foglalkozott vele a Miskolci Rendőrkapitányság. Ez 
azonban sajnos egy olyan társadalmi probléma, amit egyedül a rendőrség nem tud megoldani, sőt, nem is 
a rendőrség fogja megoldani, mert ezt csak társadalmi összefogással lehet. Elnök Úrral szeretné feltétlen 
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megbeszélni ezt a drog prevenciós együttműködést is, ebben hogyan tudna a rendőrség részt venni. Sajnos 
ezt rövidtávon nem fogják tudni megoldani, csak hosszútávon és csak együtt. 
 
Lakatos Ernő elnök: Megköszöni a választ.  
Elmondja, hogy a városvezetéshez rengeteg kérdés érkezett. 
 
Forgácsné dr. Vattay Zita: Ahogy korábban is mondta, írásban kellene ezeket megküldeni, és így 
megküldésre tud kerülni a Hivatal témában érintett osztályára, mert feltételezi, hogy sokrétűek a 
problémák.  
 
Lakatos Ernő elnök: Így van. 
 
Forgácsné dr. Vattay Zita: Kérdése, hogy van-e még esetleg olyan kérdés, ami az itt ülő cégvezetőket 
érinti … 
 
Lakatos Ernő elnök: Igazából nincs.  
A droggal kapcsolatban felkéri a miskolci Drogambulancia Alapítvány ügyvezető igazgatóját, hogy tud-e 
valami újat mondani esetleg. Megjegyzi, korábban már több alkalommal is tárgyaltak a témában, hogy 
Lyukóban a Közösségi Házban egy közös megbeszélést, fórumot tartsanak, mert Lyukó különösen 
fertőzött terület ebből a tekintetből. 
 
Dr. Szűcs Ákos: A legutóbbi beszélgetésükhöz képest sok újdonságról nem tud beszámolni, de az nem 
volt olyan régen, így nem probléma. Az önkormányzattal együttműködve túlvannak egy többállomásos 
csoportfoglalkozás sorozaton. Ez egyebek mellett a pandémia miatt viszonylag alacsony létszámmal 
működött. Magát a problémát egy nagyon szűk szegmenssel megpróbálták átbeszélni, de ez nem válasz a 
kérdésre, hogy egy komplett városrészi problémát hogy tudnak felszámolni. Csatlakozik Kapitány Úrhoz, 
valóban a drog probléma egy olyan szinten társadalmilag beágyazott góc jelen pillanatban, amit egy, de 
még két szereplő sem fog tudni önmagában megoldani, bármilyen jó nexust és kapcsolatot ápolnak. 
Fognak különböző programokat szervezni, ami minimum a kábítószer egyeztető fórum szintjén 
kezelhető. Úgy véli nem napokban, hónapokban, hanem esetleg években mérhető együttműködést kell, 
hogy feltételezzen. A fórumon az Önkormányzattól kezdve részt vesz a Vöröskereszt, a rendőrség, a 
büntetés-végrehajtás, a Máltai Szeretetszolgálat, civil szervezetek, tehát nagyon sok mindenki. A 
kérdéshez kapcsolódóan megerősíti Elnök Urat, hogy csak a személyes jelenlét lehet az, ami érdemi 
előrelépést eredményezhet. Hozzáteszi, szintén éles különbséget tenne a kábítószer forgalmazás, illetve a 
kábítószer fogyasztás terén. Ők utóbbiak kapcsán tudnak bármiféle segítséget nyújtani, de már egy ideje 
zászlajukra tűzték a prevenciót, annak is azt az ágát, hogy a lakosság számára egyértelművé kell tenni azt 
az információhalmazt, hozzáférhetővé kell tenni és el kell juttatni, hogy maga a kábítószer fogyasztás 
milyen következményekkel járhat. A legnagyobb probléma valóban az, hogy gyakorlatilag egy üveg sör 
áráért 12 órára ki tudja magát ütni a fogyasztó úgy, hogy egyébként elképzelése sincs arról, hogy milyen 
roncsoló hatást eredményezhet. Elmondja, hogy ez alapvetően nem is a legfiatalabb korosztály, a 
legszélesebb fogyasztói korosztály számára kell ezt az információt eljuttatni, hanem a szülők számára. 
Ebben a kérdésben akár a rendőrség, akár az önkormányzat vagy a Drogambulancia Alapítvány, senki 
nem tud annyit tenni, mint amennyit a család. A család a kulcs, ide kell eljutniuk. A nyers válasz a kérdésre, 
hogy amint olyan forrásokhoz tudnak jutni, hogy ezeket a programokat sorozatosan meg tudják rendezni, 
és akár egy folyamatos, állandó helyszíni jelenléttel is segíteni tudjanak, akkor van erre lehetőség.  
 
Lakatos Ernő elnök: Megköszöni a választ.  
A Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat teljes mértékben partner minden olyan droggal 
kapcsolatos megoldásokban, ha az a rendőrség, ha az az ambulancia részéről érkezik. Mindenhol ott 
vannak, ahol lehet, mert ma Miskolcon az egyik legnagyobb közbiztonsági tényező a drog, az ügyek kb. 
60%-a ebből indul ki. Ezzel mindenképpen kezdeni kell valamit, amiben önkormányzatuk maximálisan 
partner, ha megkeresik. 



10 

 
Megkérdezi van-e egyéb kérdés, hozzászólás. Megállapítja, hogy nincs. Megköszöni mindenki részvételét. 
Az ülést 16 óra 55 perckor bezárja. 
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